



CANADA

No. 61
n

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

JUNE 14, 1973
LE 14 JUIN 1973

LIBRARY DEPT. OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES

CANADA-JAPAN MINISTERIAL MEETING/
RÉUNION DU COMITÉ MINISTÉRIEL CANADA-JAPON

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES ÉTRANGÈRES

Communiqué

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that the Government of Canada and the Government of Japan have decided to hold the Seventh Meeting of the Canada-Japan Ministerial Committee in Tokyo on September 4 and 5, 1973. The Canadian Delegation will be led by the Secretary of State for External Affairs and the Japanese Delegation will be led by Foreign Minister Masayoshi Ohira. Other Ministers from both sides will also attend the meeting.

The Canada-Japan Ministerial Committee was formed as a result of the joint communiqué issued during the visit to Canada of the then Prime Minister Hayato Ikeda of Japan. It first met in Tokyo in 1963 and has met alternately in Canada and Japan since then. The Sixth Meeting was held in Toronto in September, 1971. The purpose of the Ministerial Committee is to provide a valuable means of contact between Ministers of the two countries so that the may exchange views on matters of common interest and familiarize themselves with the problems of the other country. Among probable subjects for discussion are international political and economic developments, bilateral and multi-lateral trade and finance, agricultural questions, fisheries, the environment and scientific and technological exchanges.

★

★

★

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, annonce aujourd'hui que le Gouvernement du Canada et le Gouvernement du Japon ont convenu de tenir la septième réunion du Comité ministériel Canada-Japon à Tokyo les 4 et 5 septembre 1973. Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures sera à la tête de la délégation canadienne et M. Masayoshi Ohira, ministre des Affaires étrangères dirigera la délégation japonaise. D'autres ministres des deux pays participeront également à la réunion.

La création du Comité ministériel Canada-Japon a été annoncée dans le communiqué conjoint publié lors de la visite au Canada de M. Hayato Ikeda, alors premier ministre du Japon. Le Comité a tenu sa première réunion à Tokyo en 1963 et s'est réuni alternativement au Canada et au Japon par la suite. La sixième réunion du Comité a eu lieu à Toronto en septembre 1971. Le Comité a pour but de fournir aux ministres des deux pays l'occasion de se rencontrer pour échanger leurs vues sur des questions d'intérêt commun et se sensibiliser aux problèmes de l'autre pays. Parmi les sujets susceptibles de faire l'objet de la discussion, mentionnons les événements économiques et politiques survenus sur le plan international, la situation commerciale et financière tant bilatérale que multilatérale, les questions agricoles, les pêcheries, l'environnement et les échanges scientifiques et technologiques.